
هفتـه بیسـتم لیـگ برتـر فوتبـال امـروز برگـزار 

می شـود و طبعا نگاه ها به مسـابقه دو تیم سـرخابی 

با رقبای خود اسـت، دو تیمی که فاصله شـان با بقیه 

را زیـاد کرده انـد و مدعیـان اصلـی قهرمانی به شـمار 

می رونـد. اسـتقلال کـه با 5 امتیـاز اختلاف در صدر 

قـرار دارد و ایـن روزهـا به خاطـر از دسـت دادن دو 

بازیکـن خـود کـه سـرباز شـده اند بـا حواشـی زیادی 

مواجه شـده اسـت امروز در مشـهد باید با نسـاجی 

مازندران روبه رو شـود و پرسـپولیس هم در تهران با 

تیـم آمـاده مس رفسـنجان دیـدار می کنـد. به همین 

بهانـه بـا یکـی از پیشکسـوتان فوتبـال هم  صحبـت 

شـدیم. کسـی کـه معتقـد اسـت لیـگ بیسـت و یکم 

کیفیـت بالایـی نـدارد و تیم هـا بـا مشـکلات زیـادی 

بـا  »فرهیختـگان«  گفت وگـوی  هسـتند.  مواجـه 

محسـن بیاتی نیـا را در ادامـه می خوانیـد.

بـا سـپری شـدن حـدود دو سـوم از رقابت هـای لیگ 

برتـر ایـن مسـابقات را در فصل جـاری چطور ارزیابی 

؟ می کنید

 لیگ مـان مثـل همیشـه نیسـت و نمی دانـم چـرا تـا ایـن 

انـدازه مسـائل و اتفاقـات دیگـر در آن می افتـد. امسـال 

لیـگ مـا خـوب نبـود البته چند سـالی می شـود که روند 

آن صعودی نیست، هرچند نمی گویم که نزولی اما روند 

روبـه بالایـی را هـم نمی بینیم هرچند بـه جام جهانی هم 

صعـود کردیـم، امـا از آنجایـی کـه بسـیاری از بازیکنـان 

تیم ملی را لژیونرها تشکیل می دهند و بازیکنان کمتری 

از لیـگ برتـر بـه تیم ملی دعوت می شـوند، لیـگ پرباری 

نداریـم و نمی توانیـم روی لیـگ برتـر بـرای سـاختن یک 

تیم ملـی قـوی حسـاب کنیـم. امـروز همـه تیم هـای مـا 

مشـکل مالـی و زیرسـاختی دارنـد و اگـر بخواهیـم بـه 

گذشـته برگردیـم ایراد هـای زیادی را می تـوان گرفت. ما 

امـروز تحت هر شـرایطی به جام جهانـی صعود می کنیم 

امـا بایـد یـاد بگیریم نگاه مقطعی نداشـته باشـیم، چون 

فوتبـال مـا فقـط تیم ملـی نیسـت و بایـد به سـایر جوانب 

دیگـر هـم نـگاه کنیـم و بایـد ببینیم که چـه می خواهیم. 

وقتـی کـه می توانیـم بـا برنامه ریـزی و زیرسـاخت قـوی 

در فوتبـال ایـران تیم ملـی قدرتمنـدی داشـته باشـیم 

چـرا ایـن کار را نمی کنیـم؟ چـرا بعـد از ۴۰، ۵۰ سـال 

نبایـد بـه فکـر صعـود بـه دور بعـدی باشـیم و چـرا نبایـد 

بـه حضـور در المپیـک فکـر کنیـم؟ مـا نبایـد بـه اینکـه 

هسـت قانع شـویم بالاخره این نسـل هم تمام می شـود 

و دوباره باید منتظر باشـیم تا چند نسـل سـپری شـود تا 

یـک نسـل طلایـی به وجـود بیایـد، دقیقـا همـان اتفاقی 

کـه بعـد از جام جهانـی ۹۸ فرانسـه رخ داد. بنابرایـن بـاز 

هـم تاکیـد می کنـم نبایـد نـگاه مقطعی به فوتبـال ایران 

داشـته باشیم. 

 

هفتـه بیسـتم امـروز برگـزار می شـود. دربـاره بـازی 

اسـتقلال و نسـاجی چـه نظـری داریـد؟

قبـل از اینکـه دربـاره این بـازی صحبت کنم یک موضوع 

برای من جای سـوال اسـت؛ اینکه آیا کادرفنی استقلال 

از ایـن موضـوع آگاه بـود کـه دو بازیکن این تیم مشـمول 

خدمـت سـربازی شـده و رفتنـی می شـوند یـا اینکـه این 

اتفـاق به یک بـاره افتـاد. نمی دانـم کادر فنـی اسـتقلال 

از ایـن موضـوع خبر داشـته یا خیر؟

 

بـه  امیدواری هایـی  باشـگاه  از  می رسـد  به نظـر 

کادرفنـی داده بودنـد. 

نمی خواهـم بـه کسـی ایرادی بگیرم، چـون به من ربطی 

نـدارد کـه بخواهـم دربـاره مدیـران فعلـی و گذشـته نظر 

بدهـم، امـا نمی دانـم چـرا بـه برخـی اصـول در فوتبـال 

ایـران توجـه نمی شـود. فرگوسـن می گفـت هـر وقـت 

می خواهیـد بـا بازیکنـان قـرارداد ببندیـد طوری نباشـد 

که در پایان یک فصل ۵ نفر جدا شـوند و طوری قرارداد 

ببندیـد کـه پلـه ای باشـد تـا یـک تیـم به یک بـاره خالـی 

نشـود، اما در فوتبال ایران این قانون رعایت نمی شـود. 

تیمـی کـه در کـورس قهرمانـی قـرار دارد بایـد بدانـد کـه 

در فوتبـال ایـران اتفاقـات عجیـب زیـادی رخ می دهـد 

و هـزار و یـک مـورد تـا پایـان فصـل پیـش می آیـد. پـس 

چطـور فقـط بـا دو دفـاع کار را پیـش بـرده و بـرای آنهـا 

نیـز ذخیـره مطمئـن نـدارد؟ اگـر هـم اعضـای کادرفنـی 

احسـاس می کردند که این دو بازیکن ممکن اسـت جدا 

شـوند چـرا بازیکن دیگـری را نگرفتند. هرچنـد امیدوارم 

اسـتقلال از ایـن بحـران خارج شـود. 

از لحاظ فنی این بازی را چطور می بینید؟

 وقتـی هـواداران اسـتقلال چندیـن سـال اسـت کـه 

دست شـان از جـام دور مانـده مـن هـم موافقـم در ایـن 

برهـه زمانـی فعلـی اولویـت ایـن تیـم گرفتن جام باشـد. 

بـا ایـن موافقـم کـه در یـک مقطـع زمانـی ایـن تیـم زیبـا 

بـازی نکنـد و دنبـال نتیجـه باشـد در هـر صـورت برخـی 

مواقـع زیبـا بـازی کـردن تبعاتـی دارد و مـن هـم بـه ایـن 

عقیـده احتـرام می گـذارم و چه بسـا ایـن یـک هنر اسـت 

کـه در دقایقـی از بـازی بتوانیـد یـک بر صفر خـود را نگه 

داریـد چـون بعـد می گویند چـه جامـی و نمی گویند چه 

فوتبـال زیبایـی. تیم هایـی مثل منچستر سـیتی فوتبال 

زیبایـی ارائـه می دهنـد، امـا همـه جام هـا را نمی برنـد و 

بعضی وقت هـا می تـوان بـا بازی زشـت هم قهرمان شـد. 

بـه بـازی پرسـپولیس مقابـل مس رفسـنجان برسـیم 

ایـن بـازی را چطـور می بینیـد؟

ابتـدا بایـد بـه مجموعـه مس رفسـنجان تبریـک بگویـم 

کـه پـای سـرمربی جـوان خـود ایسـتادند و با وجـود آنکه 

در فصـل گذشـته یـا اوایـل فصـل امسـال نتایـج دلخواه 

را نگرفتنـد، امـا پـای برنامـه چند سـاله خـود ایسـتادند و 

نتیجـه آن را هـم گرفتنـد. آنهـا قدرتمنـد هسـتند چـون 

برنامـه دارنـد. ایـن در حالـی اسـت کـه برخـی تیم هـا 

بـا توجـه بـه اسـتعداد هایی کـه دارنـد مقطعـی نتیجـه 

می گیرنـد امـا تیم های متوسـط مثل مس بـا برنامه ریزی 

نتایـج خوبـی می گیرنـد، هرچنـد مـس هم تیم متوسـط 

رو به بالایی محسـوب می شـود اما فوتبال بسـیار خوبی 

ارائـه می دهـد و بـازی امـروز را بـرای پرسـپولیس سـخت 

می بینـم. 

درخصـوص پرسـپولیس گل محمـدی چـه صحبتـی 

دارید؟

ایـن تیـم هنـوز شـخصیت قهرمانـی خـود را حفـظ کـرده 

اسـت. در هـر صـورت آنهـا پنـج سـال پیاپـی قهرمـان 

شـدند و در خـط حملـه تیـم خطرناکـی هسـتند، امـا در 

فوتبـال ایـران هنـوز یک چیز را کمبـود داریم و نمی دانم 

چـرا خبـری از بازیکنـان تلنـت و بـا اسـتعداد و خـلاق که 

بتواننـد کار را در بیاورنـد نیسـت و الان فوتبـال مـا از ایـن 

دسـته از بازیکنـان خالـی شـده اسـت. فوتبـال مثل یک 

سـوپر مارکـت اسـت و باید بـرای موفقیـت ابزارتان کامل 

باشـد و جنس تـان جور باشـد، اما امـروز در فوتبال ایران 

بازیکـن دریبـل زن و خـلاق کم شـده اسـت. 

امتیـازی   5 اختـلاف  آیـا  آخـر  سـوال  به عنـوان 

اسـتقلال و پرسـپولیس در صـدر جـدول می توانـد 

تضمین دهنـده موفقیـت آبی هـا در ادامـه فصـل 

باشـد؟

در مسـابقاتی مثـل لیـگ که فرسایشـی دنبال می شـود 

همیشـه تیمـی کـه دوم اسـت بیشـتر تـلاش می کنـد، 

چـون می خواهـد بـه تیـم اول برسـد؛ تیـم اول هـم بایـد 

حواسـش باشـد کـه امتیـاز از دسـت ندهـد و در این بین 

بازی هـای آنهـا فقـط سـه امتیـازی نیسـت و می توانـد ۶ 

امتیـازی باشـد. پـس اسـتقلال اگر موفقیـت می خواهد 

بایـد بازی هایـش را قوی تـر ببـرد و اگـر بخواهـد بـه ایـن 

برد هـای اقتصـادی اکتفـا کنـد در برخـی بازی هـای 

برگشـت دردسـر برایـش به وجـود خواهـد آمـد. 

اشاره دوباره گل محمدی به لیست خرید و یک ابهام عجیب

 پروین هم مثل کریمی 

طرف درویش را گرفت
یـک روز بعـد از برگـزاری نشسـت های هم اندیشـی پیشکسـوتان باشـگاه  

اسـتقلال بـا حسـین قربـان زاده برای پیگیـری موضوع واگذاری سـرخابی ها، 

مشـابه همیـن نشسـت بـرای قرمزهـا هـم برگـزار شـد کـه بـا یـک حاشـیه مهم 

همـراه بـود. علـی پروین، چهره مطرح پرسـپولیس در مصاحبه ای به سـرمربی 

قرمزهـا کنایـه زد کـه در فضـای مجـازی سـر و صدای زیـادی به پا کـرد. وی که 

بـا درویـش مدیرعامـل پرسـپولیس از گذشـته رابطـه نزدیکـی داشـت، گفـت: 

»یحیـی همیشـه در تلویزیـون می نالـد، ایـن مشـکلات وجـود دارد، ولی هنوز 

اجـازه نداده انـد کـه درویـش کتـش را آویـزان کنـد و بعـدا »چیـز« کننـد. آقای 

درویـش دوسـتان زیـادی دارد. الان نیز شـبانه روز تـلاش می کند تا 1۰ درصد 

باشـگاه را بـه بـورس ببرند.«

در هفته هـا و ماه هـای اخیـر در چنـد مقطع اتفاقاتی رخ داد که نشـان دهنده 

رابطـه نه چنـدان خـوب گل محمـدی بـا مدیرعامـل باشـگاه بـود و به نظـر 

می رسـد همچنـان ایـن ماجراهـا ادامـه دارد. البتـه پروین تنها چهـره محبوب 

قرمزها نیسـت که در این ماجرا طرف باشـگاه را گرفته اسـت. در روزهایی که 

گل محمـدی به خاطـر مشـکلات به طور شـفاهی از سـمت خود اسـتعفا کرد و 

هواداران در فضای مجازی از پیشکسـوتان خواسـتار حمایت از گل محمدی 

شده بودند، علی کریمی واکنش متفاوتی نشان داد و با انتشار یک پست در 

اینسـتاگرام از مدیرعامـل قرمزهـا حمایـت کرد. وی نوشـت: »خیلی ها در پس 

ایـن تحـرکات می خواهنـد کـه مـا هـم در کنار پرسـپولیس باشـیم... اما اینکه 

بخواهـم به صـورت غیرواقعـی و صرفـا مجـازی کمک حـال تیم محبوبم باشـم، 

نه تنهـا کمـک نیسـت بلکـه من چنیـن رفتـاری را خیانت بزرگ به پرسـپولیس 

و سوءاسـتفاده از هوادارانـش می دانـم. هنـوز نمی دانم چطـور صدری زمانی 

کـه مدیرعامـل بـود، از درون تیـم کامـلا حمایـت شـد و تنها چند سـاعت پس 

از اسـتعفا مـورد نقـد قـرار گرفـت! همـه می دانسـتند مشـکلات مالی هسـت، 

امـا قراردادهـا بـا رضایت طرفین چندسـاله تمدید شـد!«

حالا و بعد از کریمی نوبت به پروین رسیده که موضع خود را در قبال اختلاف 

مدیرعامـل و سـرمربی نشـان دهـد. جالـب اینکـه گل محمـدی در واکنـش 

بـه اظهـارات پرویـن موضع گیـری تنـدی نداشـت و پاسـخی کامـلا مودبانـه 

داد و گفـت: »علی آقـا همیشـه دلسـوز باشـگاه بـوده و اسـت. پرویـن یکـی از 

اسـطوره های باشـگاه پرسـپولیس اسـت و همـه مـا نسـبت بـه صحبت های او 

توجـه خاصـی داریـم. دقیقـا نمی دانـم چـه گفتـه اسـت، ولـی بایـد بخوانـم و 

ببینـم چـه چیـزی گفته شـده اسـت.« 

البتـه گل محمـدی در صحبت هـای خـود دوبـاره بـه نکتـه ای اشـاره کـرد کـه 

نشـان دهنده نارضایتـی او از عملکـرد باشـگاه در نقل و انتقـالات اسـت. وی 

کـه قبـلا هـم مشـابه ایـن صحبت هـا را انجـام داده بـود اعلام کرد کـه از فصل 

گذشـته تـا ایـن فصـل، 2۰ بازیکـن را در لیسـت خریـد خـود داشـت که حتی 

یـک نفـر از آنهـا هـم جـذب نشـد و اگـر یـک مقـدار تـلاش بیشـتری می شـد، 

می توانسـتند بازیکنـان باکیفیت تـری بگیرنـد. قبـلا درویـش اعلام کـرده بود 

کـه بازیکنـان مدنظـر گل محمـدی قـرارداد داشـته اند و او بایـد بازیکنـان آزاد 

را در لیسـتش قـرار دهـد کـه سـرمربی قرمزهـا هـم تاکیـد کـرده بـود خیلـی از 

تیم هـای رقیـب بازیکنـان تحـت قـرارداد را جـذب کردنـد. 

البتـه ایـن صحبـت یحیـی کـه 2۰ بازیکن در لیسـت او بوده اند کـه هیچ کدام 

جـذب نشـدند ایـن ابهـام و سـوال را هـم ایجـاد کـرده که خریدهـای نیم فصل 

قرمزهـا خصوصـا رامیـن رضاییان در لیسـت او نبوده اند؟!

نصرتی و فاضلی می خواهند دستیار اول باشند، ساغلام مردد شده است

حاشیه قبل از مربی جدید به تراکتور رسید

بررسی دیدارهای استقلال و پرسپولیس تا قبل از جدال رودررو

امید یحیی به توقف فرهاد مقابل مربیان استقلالی

باید فکری برای  جدایی 
احتمالی سربازها می شد

یمی  وین هم مثل کر  پر
ویش را گرفت طرف در

بیاتی نیا: نمی دانم کادر فنی استقلال خبر داشته یا خیر اشاره دوباره گل محمدی به لیست خرید و یک ابهام عجیب

محمدرضاحاجیعبدالرزاق
خبرنگار گروه ورزش
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